
       

     

 

Referat-17/5330 

Tilgængelighedsudvalget 

Torsdag den 31. oktober 2024 15.30-17.00 

Mødelokale 1.9 

Inge Kiilerich (Seniorrådet) – kif@post12.tele.dk 
Annette Egeskov Storgaard (Høreforeningen) – annette@sportrafik.dk 
Henrik Torp (Polio-, Trafik- og Ulykkesskadede) – torp.mosevej22@gmail.com 
Sarah Isabel Janik (Epilepsiforeningen) – sarah_frid@hotmail.com 
Centerchef Jeanette Christensen Back – jeanette.christensen@egekom.dk 

Afbud: Henrik Torp og Sarah S. Janik gik før mødet sluttede. 

Referent: Pernille Harboe – pernille.harboe@egekom.dk 

 
 

1. Valg af: Ordstyrer og referent 

Mødet startede med en kort præsentation og velkommen til Sarah som er ny medlem i 
udvalget. Sarah repræsenterer Epilepsiforeningen. 

Jeanette er ordstyrer og Pernille referent. 

 
2. Valg af: Tovholder på Tilgængelighedsudvalget/mødeindkalder 

Det blev aftalt at udvalget skal udpege en tovholder og melde tilbage til Pernille inden 
næste møde. 
 

3. Opdatering af medlemsliste og velkommen til Sarah 
Bilag: Medlemsliste 
Taget til efterretning. 
 

4. Revision af forretningsorden for Tilgængelighedsudvalget) 
Bilag: Forretningsorden af 23/2-2017 
 
Udvalget skal komme med input til forretningsordenen på mødet til april 25. 
  

5. Opsamling af punkter fra referat af 11. april 24 

Opfølgning på timeparkering ved rådhuset.  
Der afventes beslutning om privat parkeringskorps december eller januar. Se link fra 
økonomiudvalgets møde den 23/10. 
https://dagsordener.egedalkommune.dk/vis?id=06f327e3-b8e5-4cfc-8b9b-
ad506ac564a5&punktid=7cd12109-65ee-4056-9d68-020079f20e55 
 



 
6. Børn og høreudfordringer i skolerne  

 Hvordan inkluderes børn med høreudfordringer i skolerne i Egedal Kommune? 
 Hvordan foregår det og hvilke tilbud får familierne til deres børn, så de kan få 

skoledagen til at fungere? 
 Hvor mange hørehandicappede børne er der i Egedal Kommune? 

 
Høreforeningen er blevet fusioneret med Decibel 1. juni 2024, som er en forening, som 
tager sig af hørehandicappede børn og deres forældre, for på denne måde at stå stærkere 
politisk. 
 
Udsættes til mødet i april. 

 
7. Nedlæggelse af busrute 163 og hvad betyder det for samfundene der hvor 

ruten går igennem, hvis besparelsen bliver vedtaget? 

Busrute 163 blev opretholdt, så den kører fortsat. 
 

8. Demensvenlige butikker, skiltning og  

Udvalget fik besøg af Mette Nørgaard som er en af kommunens demenskonsulenter. I 
2017-2019 var Mette ansat til at gøre Egedal demensvenligt, specielt i forhold til 
butikkerne. Det er ikke nemt, da der ofte ikke er afsat midler til det fra detailhandlen. 
Har masser af forslag til hvad butikkerne kan gøre bedre. 
 
Mette fortalte, at der er kommet mere fokus på demens i dag og i medierne som f.eks. 
Demenskoret. 
Hos Demensvenlig Danmark, kan der bestilles en nål med demenssymbolet. Der er dog pt. 
ikke mange der benytter den, i stedet vælger borgerne solsikkesnoren som ikke er 
øremærket en bestemt diagnose, men at borgeren har brug for ekstra hjælp. 

Demenssymbolet giver anledning til at tage kontakt, tale tydeligt og være 
tålmodig når du møder en person med dette symbol. 
 
Der kan bestilles et gratis demenskit på dette link, der skal dog betales porto for at 
modtaget pakken Søgeresultater for “demenskit” – Demensvenligt Danmark  
 
Demensvenlig Danmark holder hver år ”Demensugen” som er i uge 19. teamet for i år er 
Tá med, afsted! Mod mere demensvenligt kultur- og fritidsliv. 
 
Hvis man har mistanke om en borger mistrives, kan man altid sende en bekymringsmail til  
Demenskonsulenterne se kontaktoplysninger her Demens 
Kontaktoplysninger på Mette Nørgaard, mette.norregaard@egekom.dk – telefonnr. 
72599733 

  
9. Opfølgning på renoveringen af Ledøjestien og hvad sker der med de andre 

stisystemer? 
 

Ledøjestien (markeret med lilla) forventes renoveret med udgangen af november. Der 
bliver ikke renoveret andre stier pt. 



 
Det kan oplyses, at kommunen får udført en vejkapitalanalyse, hvor Vejdirektoratet kører 
rundt og vurderer kommunens stier og vejes tilstand. 
Dette redskab er vigtig for kommunen, da det skal bruges til den fremtidige prioritering af 
vedligeholdelse.  
Byrådet har med budget 2025 afsat ekstra midler til vedligeholdelse af cykelstier, som skal 
udmøntes over de næste år. 
Renovering af stier tages med som punkt til mødet i april. 
 

10.  Parkeringsforhold omkring Ledøje kirke (skiltning til alternative 
parkeringsmuligheder samt skiltning hvor man ikke må holde) 

Udvalget gennemgik udfordringerne på mødet, ved hjælp af korttegninger over området. 
Ønskerne til bedre parkering på offentligt areal, skiltning, henvisning til parkering andre 
steder f.eks. til skolens p-plads undersøges af administrationen. 
 

11. Forslag til mødeplan 2025 

 
Mødedato 2025 Mødelokale Frist for pkt til 

adm. 3 uger før 
mødet 

Dagsorden 
sendes 2 uger 
før mødet 

Referat sendes 
1 uge efter 
mødet 

3. april 2025 1.9 13/3 20/3 27/4 
Formøde 1.9    
      
11. september 2025 1.9 21/8 28/8 4/9 
Formøde 1.9    
      



 
Mødeplan godkendt. 
 

12. Temadrøftelse  

Kommende emner til temadrøftelse: 
 Tilgængelighed i Egedals natur 

Har vi stisystemer for gangbesværede? 
 
Administrationen efterlyste emner til temadrøftelser. I er altid velkommen til at byde ind 
med emner. 
 

13. Eventuelt 

Administrationen oplyste at Byrådet har besluttet, at der er afsat midler til ombygning af 
et klubhus til et nyt naturcenter ved Tennisskoven i Ølstykke. Projektet starter op i 2025. 
Administrationen er ved at kigge på om vi kan få fondsmidler. Der kan søges op til 1 mio. 
kr.  
Tilgængelighedsudvalget er positivt over for ansøgningen og godkendte, at der blev sendt 
et brev med udvalgets anbefaling af ansøgningen med til Nordea Fonden som en del af det 
samlede ansøgningsmateriale. 
 
Udvalget ønsker at der generelt er fokus på handicappladser i kommunen. 

 
 

 


